
     Gand pentru colegi ... 
        Motto: 
      " Rolul avocatului nu este acela de a face 
      dreptate, ci de a lupta pentru o sansa!” 
   
  Stimati si dragi colegi, dupa o vacanta judecatoreasca ale carei efecte inca nu s-au estompat, toamna 

jurisdictionala a debutat cu un septembrie datator de sperante, moment ce m-a imbiat sa va adresez cateva cuvinte a 

caror mesaj priveste avocatul si avocatura practicata si nu aspectul peisagistic al avocaturii vasluiene, chiar daca exista 

motive si pentru asa ceva. 

 Avocatul nu trebuie sa fie personajul ori eroul unei odisei, ci un bun stapanitor al institutiilor juridice folosite in 

prestatiile avocatiale asumate si mai ales un fin si profund cunoscator al dispozitiilor procedurale. 

 Un avocat este recomandat de o pregatire profesionala solida, insotita de o cultura juridica pe masura, pentru  

ca asa cum spune universitarul Narcis Giurgiu „valoarea unui avocat nu se stabileste in afara pretoriului instantei”. 

 Cele de mai sus, constituie o reactie fireasca la cresterea in mod ingrijorator, in ultima perioada , a numarului de 

reclamatii si a solicitarilor de restituire onorarii, ceea ce poate insemna o neglijenta sub aspect organizatoric, la nivel de 

forma de exercitare a profesiei si o scadere a nivelului pregatirii, standardelor si exigentelor profesionale. 

 Alaturi de aceasta se poate remarca faptul ca pozitia socio-profesionala a avocaturii are inca de suferit , fiind se 

pare , dependenta de acoperamantul unei societati dominata de mentalitati si preconceptii depasite, refractare „la 

integrarea efectiva a avocatului in sistemul judiciar ca structura institutionala”, asa cum arata presedintele UNBR, in 

„Cuvant inainte” la lucrarea  „ Marii avocati  ai Romaniei ”. 

 Imi doresc  din tot sufletul si cu toata dragostea mea pentru avocatura, ca viitorul Baroului vasluian, sa aiba cat 

mai multe „figuri reprezentative ale profesiei”! 

 In vadita concordanta cu cele de mai sus , ma gandesc ca poate ar fi bine: 

sa nu va lasati dominati de hipnoza castigurilor de moment si cu orice pret; 

sa abandonati ifosele de proeminente ale avocaturii; 

sa va lasati provocati doar profesional. 

 Va urez cu sinceritate, o toamna frumoasa si rodnica si sa intampinati lunile de iarna cu bucuria unor infaptuiri 

profesionale, care sa va faca cinste si sa va aduca renume. 
 

     Decan Baroul Vaslui 
     Av. Petru Blanita 
 


